
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  XVIII/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej 
odbytych w dniu  16 maja 2012r. 

 
Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 
Danuta Warszawska  o godz. 13,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 
oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodcza - 
Danutę Nowakowską, Sekretarza MiG – Benedykta Nowakowskiego  a także:  sołtysów, 
kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów szkół oraz  zaproszonych  gości.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła iż   w obradach  sesji  uczestniczy 14 radnych na stan 15 
radnych, wobec czego obrady sesji  i podejmowane uchwały są prawomocne. Nieobecny jest 
radny Pan Arkadiusz Koza – nieobecność usprawiedliwiona. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przeszła do następnego punktu porządku obrad jakim jest 
przedstawienie proponowanego porządku obrad sesji . 
 
Radna Ewa Kwiatkowska w tym momencie zgłosiła swoją wypowiedź, zanim Pani 
Przewodnicząca odczyta proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji, pozwolę  sobie 
zgłosić wniosek o wyłączenie  z  dzisiejszego porządku obrad  punktu 4. Pkt. 5. i  pkt. 6 . 
Według mojej oceny te punkty powinny być rozpatrywane na odrębnych posiedzeniach z 
uwagi na ich istotę jaki mają wpływ na sytuację Gminy. Proszę o wyłączenie z porządku 
obrad tych trzech wymienionych punktów. Wielokrotnie się zwracaliśmy jako radni żeby nie 
głosować w pakietach, a my cały czas głosujemy w pakietach. Są to sprawy zbyt poważne dla  
sytuacji finansowej Gminy, żebyśmy dalej posługiwali się w ten sposób. Możemy poświęcić 
więcej czasu , aby te zadania powinny być analizowane na każdej sesji. To jest mój wniosek. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – został zgłoszony wniosek formalny do porządku obrad, w 
związku z tym muszę poddać pod głosowanie . Kto z radnych jest za tym aby wycofać z 
porządku obrad  pkt. 4. pkt 5. i pkt. 6. 
A może jeszcze ktoś chce zabrać głos w tej sprawie. 
 
Radna Wilińska Grażyna , proszę Państwa  jak najbardziej popieram wniosek Pani 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, tylko mam pytanie. Tak chcielibyśmy każdą rzecz 
głosować oddzielnie, ale czy możemy głosować oddzielnie każde zadanie inwestycyjne , 
proszę aby Pani Skarbnik się wypowiedziała. Jak my możemy formalnie to  zrobić, bo jeżeli 
głosujemy w pakiecie a na dzisiejszej sesji mamy rozpatrzeć  cztery inwestycje , to są 
poważne sprawy i nie możemy być wszyscy za czteroma inwestycjami albo przeciw lub 
wstrzymać. Więc nie wiem jak mamy głosować. Ale faktycznie jest to bardzo poważna 
sprawa dla Gminy. Czy mamy wszystkie inwestycje  głosować „za”, to możemy formalnie 
zrobić, aby wszyscy byli usatysfakcjonowani.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę bardzo Pani Skarbnik niech przedstawi . 
 
Pani Danuta Nowakowska Skarbnik, proszę Państwa pkt. 4 porządku obrad „ uchwała 
zmieniająca uchwałę w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego”  to nie jest nowa 
uchwała, myśmy ją omawiali na Komisjach Rady, to jest  wydłużenie spłaty jednego z 
kredytów który był zaciągnięty w 2009 roku. I chodzi o to, że raty dla naszego budżetu są 
bardzo duże , w związku z tym jest prośba o spłaszczenie tych rat. Po prostu zmniejszenie 



wysokości spłat rat. Ta uchwała nie ma nic wspólnego z pkt. 6 porządku obrad. Bynajmniej  
ta uchwała. Wiecie  Państwo, mamy trudności z ciągłością finansową. Zaciągnęliśmy już 
zgodnie z upoważnieniem  jakie otrzymał Pan Burmistrz w  uchwale budżetowej kredyt w 
rachunku obrotowym , raty  są rozłożone tak a nie inaczej,  na co nie mamy wpływu. Przez te 
trzy –cztery miesiące spłaciliśmy 900 tys. kredytu, pozostało jeszcze 800 tys. kredytu. Aby 
troszeczkę  wyłagodzić w związku z tym ten pkt. 4. To jest ta uchwała zmieniająca  to jest o 
wydłużenie  spłaty już zaciągniętego kredytu. W ślad za tym  jeżeli  jest wydłużenie spłat rat 
kredytu to analogicznie pkt. 5. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
łączy się z pkt. 4. Natomiast pkt. 6. jest zupełnie  odrębną częścią. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa, z tego co słyszę , to Pani Skarbnik nie udzieliła odpowiedzi, na 
pytanie Pani Wilińskiej.  Przyznaję , że wszystkie projekty uchwał były analizowane na 
posiedzeniach Komisji i nie było powodów aby zrobić sesję jak była planowana wcześniej, 
wówczas byśmy podjęli stosowną uchwałę, przy okazji może któreś z zadań by było tematem 
tej sesji. Znam temat , ale proszę Państwa szanujmy siebie nawzajem, liczmy pieniądze , sesja 
mogła odbyć się wcześniej.  W dalszym ciągu podtrzymuje swój wniosek o  wyłączeniu z 
porządku obrad pkt. 4, pkt. 5 i pkt. 6.  
 
Radny Jerzy Stempczyński, z wypowiedzi  radnej  Pani Kwiatkowskiej wynika że Pani 
Przewodnicząca proponuje aby  tym punktom poświęcić osobne obrady sesji. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska, tak i uważam ,że każde zadanie zasługuje na poważne 
potraktowanie i analizowanie oddzielnie. Tak jak powiedziała radna,  Pani Wilińska , mieliśmy 
różne zdania na temat  poszczególnych inwestycji, więc proszę o skończenie  z pakietami. 
 
Radny Szałański Jerzy, rozumie  Panią Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej ,  uważam  że te 
uchwały wymienione w porządku obrad mogą być głosowane na jednej sesji , jednakże każde 
zadanie oddzielnie. Nie rozumie , aby do każdego punktu była osobna sesja. Z pełnym 
uznaniem do Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, ale skoro został zaciągnięty już 
kredyt, to należy podjąć uchwałę. Proszę o dalsze wyjaśnienia, ponieważ tego nie rozumie 
żeby wyłączać z obrad powyższe punkty. Punkt 4 należy podjąć, ponieważ jest już to 
dokonane.  
 
Radna Ewa Kwiatkowska, wiem, Panie Szałański że jest to bardzo ważna sprawa. A dlaczego 
wcześniej nie mogliśmy zagłosować nad ta uchwała. To nie jest sprawa z tygodnia na tydzień, 
że wyskoczyła taka sprawa i trzeba podjąć uchwałę. Na ten temat rozmawialiśmy już miesiąc 
temu. Były te tematy na Komisjach , omawialiśmy szczegółowo i mogłaby odbyć się między 
czasie sesja. To jest sprawa zbyt poważna. A pakiet – to nie . 
 
Burmistrz Chodcza, proszę Państwa nie róbmy  sytuacji z czegoś co było już  omawiane na 
posiedzeniach komisji, po co te posiedzenia Komisji, odbyły  się  posiedzenia Komisji 
Budżetowej, która wydała opinie co do projektów uchwał.  Uważam , że próbujemy 
podważyć my sami siebie. Nie rozumie tego , aby Komisja Rewizyjna podważała posiedzenia 
Komisji Budżetowej. Były te wszystkie inwestycje na Komisji Budżetowej, Rolnej . Nie może 
tak być że radny wstanie i wskazuje ,że to wszystko jest niestosowne. Nie był to mój wymysł i 
nie stało się to z dnia na dzień. Cała procedura była przygotowywana. W dniu 8 maja br. 



sesja nie wyszła, ale to nie z winy Urzędu, tylko po prosu nie były przygotowane dokumenty. 
Tak to się stało. Nie róbmy z siebie coś wyżej od samych siebie. 
Radna Kwiatkowska Ewa, będzie to tylko małe sprostowanie, nie występuje ja jako Komisja 
Rewizyjna, tylko jako radna Ewa Kwiatkowska i nie w imieniu Komisji Rewizyjnej składam taki 
wniosek. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, czy jeszcze ktoś z radnych chce zabrać głos, jeżeli nie 
odczytam proponowany porządek obrad  i  przegłosujemy  wniosek formalny który został 
zgłoszony przez radną Panią Ewę Kwiatkowska. Nie widzę chętnych, więc odczytam 
proponowany porządek obrad. 
1.   Otwarcie. 
     -   stwierdzenie prawomocności obrad, 
     -  przyjęcie porządku obrad, 
    -  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 
2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
    -  przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
    -  dyskusja, 
3.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.   Uchwała zmieniająca  uchwałę w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego . 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Skarbnik, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       - dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
5.   Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na   
       lata 2011-2019. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy  Chodecz na rok 2012.  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Skarbnik 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy 
zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Bontal J.   
       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
8.   Uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Miasta i   
       Gminy Chodecz . 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Kierownik M-GOPS  



       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja 
       -  podjęcie uchwały, 
9.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa oraz  
      wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
      -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Sekretarz MiG, 
      -   opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
      -  dyskusja, 
      -   podjęcie uchwały, 
10.  Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad  
        zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i  
       Gminy Chodecz na 2012r.” 
      -  przedłożenie informacji  w  przedmiotowej sprawie – P.  Drzewiecki, 
      -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
11. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z   
      Organizacjami Pozarządowymi za 2011r. 
       -  przedłożenie sprawozdania P. Makowiecka, 
       -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
12. Interpelacje i zapytania  radnych. 
13. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
14. Zakończenie obrad sesji. 
Teraz przechodzimy do przegłosowania wniosku formalnego.   
Radny  Feliniak  Wiesław, może wyjdę przed szereg i chciałbym  wywołać Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów , bo komisja ta spotkała się dwa razy w okresie miedzy sesyjnym i 
tam były podjęte konkretne wnioski i opinie co do poszczególnych inwestycji i do czego 
zmierzam. Chodzi głównie o pkt. 4. i pkt. 5 które radna Pani Kwiatkowska proponuje zdjąć z 
porządku obrad. To są zmiany,  przesunięcia kredytu i opinia co do tego  z Komisji 
Budżetowej była pozytywna, a wiec na czymś powinniśmy bazować. Co do pkt. 6 jeżeli chodzi 
o inwestycje  , to możemy polemizować. Ale uważam, ze ten pkt. 4 i pkt. 5 powinny wejść 
pod obrady. To jest  zgłoszony wniosek formalny. 
 
Radny Szałański Jerzy tematy o których mówimy były omawiane na posiedzeniach komisji 
Rolnej oraz Komisji Budżetowej, były wydane opinie, w związku z tym nie ma celu robić 
jarmarku na sesji i szukać czegoś. Są ustalenia, opinie na Komisjach i nie ma wskazań do 
zmian. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, bardzo proszę o wypowiedź Przewodniczącego Komisji 
Budżetowej. 
Radny Powietrzyński Kazimierz, jeśli chodzi o pkt. 4 , i to co mówiła Pani Skarbnik, Gmina jest 
zmuszona przesuwać termin spłat rat kredytu. Bo jeśli tego nie zrobimy to stanie się to o 
czym mówiliśmy. Zresztą to nie jest nowością, bo uchwalając ten budżet każdy wiedział, że 
jest budżetem niewydolnym. To co uchwaliliśmy w styczniu, to  żeby Komisarz nie wszedł do 
Gminy już w styczniu, że to może się przeciągnąć do półrocza. Jedynym ratunkiem jaki 
wymyśliła Pani Skarbnik jest przesunięcie spłat kredytu, czyli prognoza była do 2013- 2014-
2015 roku to teraz schodzimy do 2019  roku po to żeby żyć. W roku przyszłym znowu mamy 



2 mln. spłat i to samo musimy zrobić. Będziemy potem  mówić  o inwestycjach, zresztą od 
początku określiłem się jasno i tego będę się trzymał,  radna Pani Kwiatkowska nie 
uczestniczy  w pracy Komisji Budżetu i  Finansów, komisja podjęła opinię pozytywna jeśli 
chodzi o przedłużenie spłaty rat kredytu i zrobiliśmy to samo co z budżetem i teraz albo 
podejmujemy uchwałę i żyjemy dalej, albo upadamy.  I w tej sprawie decyzja jest pozytywna. 
Punkt 5. Porządku obrad zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej dotyczy pkt. 4, mówiąc o 
pkt. 6 . jeśli chodzi o zmiany w budżecie i dotyczących  inwestycji to tego pkt. nie ma  a 
wieloletniej prognozy nie będzie, ponieważ na obecna chwilę nie wiemy co przejdzie z 
inwestycji. Tak było tłumaczone. 
 
Skarbnik Pani Danuta Nowakowska , ta zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 
przygotowana pod to wydłużenie spłaty.  
 
Radny Pan Powietrzyński Kazimierz, uważam że wieloletnią prognozą Finansową zajmiemy 
się na kolejnej sesji po uchwaleniu zmian do budżetu w zakresie inwestycji.   
 
Skarbnik Miasta i Gminy, tak właśnie będzie , bo nie wiemy co właściwe wejdzie  z zadań do 
realizacji. 
 
Rada Wilińska Grażyna, w projekcie zmian do Wieloletniej Prognozy Budżetowej są ujęte 
zadania inwestycyjne. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz,  nie możemy głosować zadań inwestycyjnych w  wieloletniej 
prognozie  finansowej  w pkt. 5, skoro nie przyjęliśmy zadań inwestycyjnych. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy, uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczy tylko 
kredytu, wydłużenie spłat rat kredytu. Jeżeli wydłużymy spłatę kredytu to analogicznie 
uchwałą musimy przyjąć  bez tych przedsięwzięć. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz ten załącznik do projektu uchwały Wieloletniej prognozy to 
jest pokazowy, mówiąc o inwestycjach od razu nam pokazano w jakie zadłużenie wchodzimy. 
Jeśli zagłosujemy za wszystkimi czterema inwestycjami to jesteśmy do roku 2030 położeni już 
w tej prognozie, bo wówczas ta prognoza będzie do roku 2029, bo kredyt z Klubu jest na 15 
lat. Ja uważam i z całym szacunkiem dla koleżanki radnej Kwiatkowskiej , ale należałoby pkt. 
4 i 5 poddać pod obrady i nie wyrzucać, a pkt. 6 to Państwo zdecydujecie sami. 
 
Radna Wilińska Grażyna w ramach tej  Wieloletniej Prognozy Finansowej, jeżeli byśmy 
przystąpili do głosowania Wieloletniej Prognozy Finansowej to musimy zmienić załącznik nr 2 
do tej Wieloletniej Prognozy. Ponieważ w tym załączniku nr 2 mamy zamieszczone te 
wszystkie  cztery inwestycje. Bo jeżeli będziemy głosować wszystko jednocześnie to również i 
za  tym będziemy głosować. W załączniku nr 2 jeszcze raz podkreślam są ujęte te cztery 
inwestycje. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz w Wieloletnie Prognozie Finansowej żadne i inwestycje miały 
być nie ujęte.  
 



Skarbnik Miasta i Gminy jeżeli będzie wyłączony z porządku obrad pkt. 6 to załącznik nr 2 nie 
ulegnie zmianie  do poprzedniego. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, padły dwa wnioski formalne i przystąpimy do ich 
przegłosowania. 
 
Radny  Powietrzyński Kazimierz,  ja bardzo przepraszam, może nie doczytałem dokumentów, 
ale  bardzo bym prosił Panią  Skarbnik aby Pani się określiła w końcu,  bo co innego Pani 
mówi a materiały są inne. Więc jak pkt. 4 dotyczy spłaszczenia i przesunięcia kredytu, 
następnie  pkt. 5 .Wieloletnia Prognoza dotyczy pkt. 4. Bo my przegłosujemy to wszystko i 
wówczas co?.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa, po  wysłuchaniu argumentów radnego Feliniaka  i radnego 
Powietrzyńskiego wnoszę o zmianę mojego wniosku i proponuję zdjęcie z porządku obrad 
pkt. 5 i 6 natomiast pkt. 4 pozostawić pod obrady.  
Jednakże z tego co widzę i słyszę odnośnie materiałów podtrzymuje mój wniosek – wyłączyć 
z porządku obrad pkt. 4, pkt. 5 i pkt.6 . Są zdania rozbieżne na ten temat , poza tym 
informacje każdy ma inne , więc nadal podtrzymuje swój wcześniej zgłoszony wniosek. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej- czy Pan Radny Feliniak podtrzymuje swój wniosek? 
 
Radny Feliniak Wiesław odpowiedział iż nadal podtrzymuje wniosek. 
 
Radny Szałański Jerzy uważam, ze pkt. 4 i pkt. 5 są wiążące ze sobą natomiast pkt. 6 należy 
wyłączyć z obrad sesji. Wielokrotnie te sprawy były omawiane i była pełna zgoda i aprobata, 
a teraz na sesji występuje taka rozbieżność w dyskusji.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa , uważam  że ustawiając porządek obrad , powinno pomyśleć nad 
każdym punktem i  brać pod uwagę kolejność głosowanych uchwał. W której kolejności  
projekt uchwały powinien być przedstawiany , omawiany i głosowany. Z tego co widzę w tej 
kolejności nie może to być do przyjęcia.  
 
Radny Kazimierz  Powietrzyński w  kwestii  wyjaśnienia, Prognoza Finansowa załączona nam 
radnym do projektów uchwał w tej treści nie była poddawana opinii Komisji, była 
poddawana odnośnie wydłużenia terminu spłat kredytu. Natomiast  w  otrzymanych 
materiałach w załączniku  mamy wszystkie inwestycje. W związku z tym jestem  zmuszony 
przychylić  się do wniosku Pani radnej Kwiatkowskiej. Nie tak się umawialiśmy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, szanowni radni przystępujemy do głosowania trzech 
zgłoszonych wniosków, a mianowicie najdalej  idący wniosek, czyli wniosek Pana 
Szałańskiego, aby pozostawić pod obrady pkt.  4 i pkt. 5 , natomiast zdjąć z obrad pkt. 6. 
Wysoka Rado – proszę o decyzję, kto za - ? Brak decyzji radnych, proszę  ogłaszam pięć minut 
przerwy w obradach. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wznawiam obrad po przerwie. 
Radny Feliniak Wiesław, Pani  Przewodnicząca proszę o wycofanie mojego wniosku. 
Przewodnicząca Rady, skoro Pan radny Feliniak Wiesław wycofał swój wniosek , pozostają 
jeszcze dwa wnioski formalne, tj. radnej Kwiatkowskiej i radnego Szałańskiego. 



Wniosek Pani Kwiatkowskiej to wycofanie z porządku obrad pkt. 4, pkt. 5 i pkt. 6.  
Przechodzimy teraz do głosowania , kto z radnych jest za zdjęciem  z porządku obrad tych 
trzech punktów. Kto za – 13, przeciw – 0, wstrzymujący – 1. W wyniku przedmiotowego 
głosowania stwierdzam, że pkt. 4, pkt. 5 i pkt. 6 zostały zdjęte z dzisiejszego porządku obrad. 
W wyniku dokonanego głosowania o zdjęciu trzech pkt. z porządku obrad, odczytam 
proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji. 
1.   Otwarcie. 
     -   stwierdzenie prawomocności obrad, 
     -  przyjęcie porządku obrad, 
    -  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 
2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
    -  przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
    -  dyskusja, 
3.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.   Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy 
zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Bontal J.   
       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
5.   Uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Miasta i   
       Gminy Chodecz . 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Kierownik M-GOPS  
       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja 
       -  podjęcie uchwały, 
6.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa oraz  
      wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
      -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Sekretarz MiG, 
      -   opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
      -  dyskusja, 
      -   podjęcie uchwały, 
7.  Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad  
        zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i  
       Gminy Chodecz na 2012r.” 
      -  przedłożenie informacji  w  przedmiotowej sprawie – P.  Drzewiecki, 
      -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
8. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z   
      Organizacjami Pozarządowymi za 2011r. 
       -  przedłożenie sprawozdania P. Makowiecka, 
       -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 



       -  dyskusja, 
9. Interpelacje i zapytania  radnych. 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad sesji. 
Po  przedłożeniu  porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała się, czy są inne 
propozycje do przedstawionego porządku obrad. Innych propozycji nie było. Wobec 
powyższego poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących nie 
było. Porządek obrad XVIII sesji został przyjęty  14 głosami za.  
Przewodnicząca Rady przekazała iż protokół z XVII obrad  sesji  został  sporządzony, każdy z 
radnych miał możliwość zapoznania się z treścią protokołu, był wyłożony do wglądu w Biurze 
Rady. Protokół z XVII  sesji  został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu  
Nr XVII głosowało  14 radnych, przy braku  głosów  przeciwnych i   głosów wstrzymujących . 
Protokół  XVII sesji  został przyjęty 14 głosami za.  
 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Burmistrz Chodcza powiedział ,iż ubolewa nad faktem  usunięcia pkt. 4, pkt.5 i pkt.6 z 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  Prawdopodobnie z tych inwestycji wyleci  modernizacja 
Klubu przy ulicy Ogrodowej na który mieliśmy zagwarantowaną pożyczkę z NFOSiGW z 
Warszawy. Opinia Rady była taka, że sytuacja finansowa Gminy jest niewesoła i będę 
również wyrazicielem Rady, i zostanie przesłane pismo do Warszawy iż odstępujemy od 
kredytu. Wszyscy boja się tego tematu i nie ma co przeciągać  podjęcia stosownej decyzji. 
Spadnie to na mnie – na Burmistrza, że nie remontuje Klubu. Niestety sam tego nie mogę 
zrobić. Musi być współpraca nas wszystkich.  
Pomimo rezygnacji z tych trzech punktu w  porządku obrad, to jednak  chcemy z Panem 
Robertem Drzewieckim pozyskać inne środki Unijne , żeby chociaż systemem gospodarczym  
modernizować ten Klub na ul. Ogrodowej oraz świetlicę w Woli Adamowej. W jednym roku 
zrobić dach,  a następnie wewnątrz i na zewnątrz obiektu. Tak przeprowadzić remont aby to 
nie niszczało. Podobnie chcemy przygotować świetlicę w Woli Adamowej. Podobnym 
systemem. Tyle z mej strony. 
Przewodnicząca  Rady otworzyła dyskusję.  Radni  nie podjęli dyskusji w tym punkcie. 
 
 

Ad. 3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej porosiła przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej o 
przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak  
niżej: 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej , powiedziała iż w omawianym okresie  Komisja odbyła 
dwa  posiedzenia, pierwsze w dniu 5 kwietnia br. było to posiedzenie wspólne wszystkich 
Komisji . Protokół został sporządzony i stanowi załącznik  do protokołu Komisji Rewizyjnej.  Z 
tego posiedzenia Komisji Rewizyjna nie skierowała żadnych wniosków do Pana Burmistrza. 
Bądź też  Rady. W dniu 20 kwietnia br. odbyło się kolejne posiedzenie Komisji Rewizyjnej i 
był rozpatrywany wniosek Przewodniczącej Komisji i sprawy bieżące. Do Burmistrza został 



skierowany jeden wniosek w którym prosimy o informacje  o zużyciu energii elektrycznej za I 
kwartał  2012  w porównaniu do I kwartału 2011. Lub analogiczny okres jeżeli nie ma za I 
kwartał. Do Rady został skierowany wniosek , że należy podjąć działania w sprawie 
uporządkowania terenów sąsiadujących z cmentarzem. Tą sprawę omawialiśmy 
wielokrotnie, były głosy również mieszkańców aby tereny przy cmentarzu uprzątnąć ze 
śmieci. Musimy wspólnie wypracować na ten temat działania i stanowisko i zająć się  tą 
sprawą. Innych wniosków nie było zarówno do Burmistrza jak i Rady. 
Burmistrz ustosunkował się do odczytanych wniosków, a mianowicie na piątek lub najbliższe 
posiedzenie przygotujemy odpowiedź, jeżeli dotyczy śmieci , to ciężko jest ustalić ten temat. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Powietrzyński, w okresie 
sprawozdawczym Komisja  odbyła dwa posiedzenia, na tych dwóch posiedzeniach 
rozmawialiśmy o ewentualnych inwestycjach jakie będą prowadzone w tym roku mając na 
względzie stan finansów tej Gminy.  Jeżeli dotyczy modernizacji drogi Strzyżki, Strzygi 
Zieleniewo to dofinansowanie jest z programu skutków powodziowych  w wysokości 80%. W 
związku z tym taka okazja może się więcej nie zdarzyć i należy tą inwestycję przyjąć  bez 
wahania. Opinia Komisji w tym temacie jest pozytywna. Jest 6 –za i 1 wstrzymujący na stan 
Komisji 7 członków. Następna inwestycja to droga Kromszewice – Ignalin – odcinek 1200m. 
To jest coś takiego jak w Przyborowie. Droga z programu FOGR . Za przyjęciem tej inwestycji 
do realizacji głosowało 4 członków, 3 było przeciwnych do dnia 27.04.br. Pan Bontal nie 
wiedział jakie środki otrzyma na tą drogę. Nie wiem czy jest sens brać kredyt na ileś lat  na  
60 tys. zł. dofinansowania z FOGR-u a pozostała kwota to kredyt. Taki werdykt komisji jest 
jaki  jest.  Następnie plac zabaw w Chodeczku. To jest bardzo mała inwestycja , 
dofinansowania jest 26 tys. zł. 15 tys. należy dołożyć środków własnych . Następne 
posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów to 9 maja br. główny temat modernizacja obiektu – 
klubu przy ulicy Ogrodowej w Chodczu. To był projekt z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na około 2 mln.  połączony z modernizacja 
świetlicy w Woli Adamowej. Z czego koszty modernizacji tego budynku to kwota około 400 
tys. zł. Komisja uważa, że takie środki na remont świetlicy wiejskiej to bardzo duże pieniądze. 
W ogóle, Komisja uważa, że projekt ten który nam przedstawiono jest złym projektem do 
naszych potrzeb. Bo jednak kwota kredytu około 2mln. zł rozłożona na 15 lat  to jest bardzo 
duże obciążenie dla naszej Gminy.  Można powiedzieć że, nie  stać nas na tak wysokie spłaty 
kredytu.  Ale jeszcze nie o to chodzi. Po modernizacji budynku przy ulicy  Ogrodowej, trzeba 
będzie znaleźć środki na wyposażenie tego budynku jak również funkcjonowanie tego Klubu. 
Na dzień dzisiejszy Gminy na to nie stać. W głosowaniu było 6 głosów przeciw , 1 głos za . 
Następnie Pan Burmistrz z Panem Drzewieckim przedstawili Komisji Budżetowej taki 
wstępny projekt tj. powiązanie tego Klubu z plażą miejska  czyli kultura fizyczna. Stworzenie 
takiego mini centrum rekreacyjno-oświatowego. Z takim zamysłem, żeby to na siebie 
zarabiało. Są takie możliwości , że można znaleźć źródła  finansowania jak się przegląda 
internet  tak jak robią to inne Gminy. My jesteśmy Gminą turystyczną i musimy  zrobić 
wszystko aby jak najszybciej do tego przystąpić. Bo jeszcze trochę to będziemy taką Gminą że 
nic nie będzie. Przedstawiłem te najważniejsze sprawy z  dwóch posiedzeń Komisji . Była 
jeszcze  sprawa przełożenia spłat kredytu i tu jest opinia pozytywna. Nie może być innej 
opinii Komisji jeżeli mamy mówić o funkcjonowaniu tej Gminy, musimy ratować i przesuwać 
spłaty kredytów. I musimy bardzo mądrze podchodzić do  inwestycji, korzystać z możliwych i 
korzystnych kredytów.  



Był jeden wniosek do Pana Burmistrza , aby konsultować z mieszkańcami miasta i 
organizacjami przeprowadzenia modernizacji obiektu przy ulicy Ogrodowej. 
Burmistrz  Chodcza,  były wnioski o podejmowanie działań na pozyskanie środków na 
modernizacje klubu, a obecnie moje starania zostały odrzucone. Z tego wynika że moje 
starania  w tym zakresie zrobiły „kaput”. 
 
Radna Wilińska Grażyna  uważam, że  Pan Burmistrz na tą chwilę nie może powiedzieć że 
sprawa „kaput” ponieważ radni nie podjęli decyzji co do tego zagadnienia, nie było 
głosowania , w tym momencie Pan Burmistrz  tez mógłby powiedzieć, „kaput” droga Strzygi-
Strzyżki, Kromszewice i tak samo Chodeczek, uważam, że w tej chwili nie wolno nam tak  
mówić.  
 
Burmistrz Chodcza  mogę tak powiedzieć z całym  przekonaniem, ponieważ dzisiaj jest 
posiedzenie Zarządu  NFOS i GW co do udzielenia kredytu i dzisiaj miałem odpowiedzieć do 
Warszawy  czy jest zgoda Rady Miejskiej na uzyskanie tego kredytu. Jeżeli nie przedzwonię to 
znaczy , że Rada zrezygnowała i odpadamy. Inne Gminy czekają za kredytami.  W tej chwili 
już jest  po temacie, sprawa już nie istnieje.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Pan Wiesław Feliniak powiedział 
iż Komisja w okresie miedzy sesyjnym odbyła dwa posiedzenia. Po prostu jest to powielenie 
spraw co było na Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Rewizyjnej. Główne jednak tematy to 
wydanie opinii w sprawie  modernizacji dróg gminnych , chodzi o drogę Strzygi-Strzyżki i 
drogę Kromszewice Józefki. Komisja wydała pozytywna opinię w tej sprawie i wniosek do 
Pana Burmistrza był sformułowany tej treści . Opinia była jednogłośna, wszyscy członkowie 
głosowali, aby w miarę możliwości finansowych Gminy modernizować drogi i są jeszcze  
możliwości finansowe Gminy do zaciągania kredytów ponieważ Gmina wolnych środków 
finansowych nie posiada. Druga  sprawa którą analizowaliśmy  to modernizacja obiektu przy 
ulicy Ogrodowej i świetlicy w Woli Adamowej. Opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury była 
negatywna jeden głos był przeciwny, radny Błażej Krupa. Jeśli chodzi o negatywna opinie to 
nie o to chodzi ,że radni sa przeciwni modernizacji Klubu w Chodczu i świetlicy wiejskiej. Ale 
na dana chwilę  przy  tych możliwościach finansowych którymi dysponuje Urząd po prostu 
jest to fizycznie niemożliwe. Trzeba  szukać innych rozwiązań, takich jakie przytoczył Pan 
Burmistrz. Może z innych źródeł.  Wcześniej sygnalizowaliśmy , aby po Spółdzielni Światowid 
zagospodarować obiekt na ośrodek kultury. A Spółdzielnia boryka się z trudnościami 
finansowymi i w ramach podatku można było dokonać transakcji. Co do budynku w Woli 
Adamowej , to z całym szacunkiem , sprzedaliśmy szkołę z działką za 300 tys. zł. a w tym 
projekcie który  był zaakceptowany to zainwestować 500 tys. w ten budynek to jakiś absurd.  
To się mija z celem. Osobiści jako radny  trzeciej kadencji uważam, że bym postąpił zupełnie 
niesłusznie gdyby opinie z komisji były pozytywne. 
 
Burmistrz Chodcza ten kredyt z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej  jest  dysponentem a tak to jest  Fundusz Norweski. Co innego jest z funduszem 
gdzie część środków kredytowych jest umarzalnych. Dlatego nie ma w tym tematu 
umarzalnego. Państwo podpisało z Rządem Norweskim w sprawie kredytów tak i zwrot musi 
nastapić w całości. Te fundusze oddawane są w całości. W związku z tym Państwo nie chciało 
dołożyć. I z tym wszystkim się zgadzam co było na Komisji Rolnej.  Temat z Klubem będzie 
dalej analizowany na pozostanie na boku. Być może pozyskamy środki finansowe z  Grupy 



Lidera . Zobaczymy co dalej będzie możliwe. Postaramy się aby na Komisji Budżetowej temat 
Klubu wróci i będziemy rozważać z jakich środków będzie możliwość jego adaptacji.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa , przypomniała iż w roku ubiegłym z budżetu były wydatkowane 
środki w kwocie 40 tys. zł. na projekt modernizacji. Byliśmy optymistycznie nastawieni na tą 
modernizację. Może kiedyś wrócimy do tego tematu i nie wolno tego przekreślać.  
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza Chodecz , jaki czas ważne sa 
opracowane projekt na ul. Ogrodową i świetlice w Woli Adamowej.  
Burmistrz  Chodcza odpowiedział, iż tak opracowania ważne są trzy lata. Znaleźliśmy się w 
ciężkiej sytuacji finansowej. Myślałem, że ta Gmina stoi trochę lepiej.  Mieszkańcy naciskali 
na mnie jako Burmistrza  jak i różne organizacje , Samorząd Mieszkańców  również abym się 
starał o środki i robił coś w zagadnieniu pozyskania środków na modernizację Klubu i 
świetlicy w Woli Adamowej. Jak zadziałałem i pozyskałem kredyt to stało  się dzisiaj to co się 
stało. Ponadto informuję iż jest ogłoszony przetarg na dzień 24 maja br. na drogę Strzygi-
Strzyżki. 
Bontal Jerzy  - powiedział iż jest ogłoszony przetarg na realizacje drogi Strzygi-Strzyżki, i 
obecnie po odrzuceniu tych punktów i zadań które były ujęte w budżecie . Przetarg 
ewentualnie unieważnię, ale to nie jest rozstrzygnięcie na które czekaliśmy. 
 
Radny Szałański Jerzy tak postępujemy jak dzieci, nie ma mogę się zgodzić na to żeby budżet 
był zamkniety i wszedł Urząd Komisaryczny. O tych inwestycjach tyle mówiono i wszyscy byli 
zgodni , dlaczego tak to powstało, pkt. 6 był do nnie4powstrzymania naszego budżetu, ale tu 
darować ostatnią deskę ratunku. Przy tej drodze Strzygi-Strzyżki jest 80% dofinansowania z 
wymięklisk, darować takie środki. Było przyzwolenie aby ogłosić przetarg na ta drogę, 
ponieważ Pan Burmistrz się pytał , czy ogłaszać przetarg. Było na posiedzenie i na nim było 8 
radnych, gdzie obecnie jest tych 8 radnych. Zezwoliliśmy na posiedzeniu aby ogłosić przetarg, 
robimy wariatów z siebie, z Pana  Burmistrza i P. Bontala. Zastanówmy się , co my robimy,  
pkt. 6 , co się stało. Za takie obrady dziękuje, sam odejdę z tej rady, ciągle jakieś zmiany, jak 
marionetka postępować. Gorzej jak marionetka. Jak można darować 80% pieniędzy , kiedy to 
jest ostatnia szansa, jak my postępujemy, tak się robi. To jest taka Rada i takie pojęcie. 
 
Radny Feliniak Wiesław , sam Pan radny Szałański zawnioskował aby wyrzucić z porządku 
obrad pkt. 6  z porządku obrad , Panie radny to miał być wyrzucony szósty punkt z projektu 
uchwały . Sam Pan sobie zawnioskował o jego wyrzuceniu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, tak brzmiał wniosek formalny Pana Szałańskiego. 
Zamykam dyskusję i proszę o wypowiedź Przewodniczącego Komisji Obywatelskiej. 
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radny  Pan Jerzy  Stempczyński, 
powiedział iż Komisja spotykała się dwukrotnie. W dniach 16 i 30 kwietnia 2012r. Część 
spraw to już o nich była mowa, obecnie ograniczę się do tego, że Komisja Obywatelska 
poparła , aby na ulicy Ogrodowej działania Pana Burmistrza weszły do realizacji i to było 
wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu.  Gościliśmy 
przedstawicielki z KGW Wola Adamowa które zainteresowane były swoją świetlicą, 
gościliśmy kolegów z  Bractwa Ziemi Chodeckiej, KGW Chodecz – Barbara Krawiecka. Opinia 
Komisji była wspólna – pozytywna co do modernizacji Klubu i świetlicy na ówczesny czas tj. w 



miesiącu kwietniu, a Pan Burmistrz podjął odpowiednie działania i miał ustalić na jakich 
warunkach będzie udzielona pożyczka w kwocie około 2 mln. zł. z NFOSiGW w Warszawie. 
Również analizowała Komisja projekt uchwały w sprawie ustalenia bonifikaty za sprzedaż 
lokali mieszkalnych na terenie miasta Chodecz, opinia pozytywna. Mieszkania kwalifikują się 
do sprzedaży, pozytywnie Komisja zaopiniowała roczne sprawozdanie z działalności 
stowarzyszeń i korzystają z dotacji i wspomagania Miasta i Gminy Chodecz. Rozpatrzono 
pismo  ze  SZPO w Chodczu o środki finansowe. Z innych spraw  jeszcze które miały miejsce 
na kolejnym posiedzeniu wspólnie z Bractwem zaopiniowaliśmy i nadaliśmy imiona dębom w 
parku w Zbijewie. Wprowadziliśmy pewne poprawki w projekcie uchwały i projekt wyszedł. 
Będzie Park w Zbijewie i dęby będą miały nadane imiona. Również zaopiniowaliśmy pismo 
Związków Zawodowych o nie przyłączanie Pogotowia Ratunkowego ze Szpitalem we 
Włocławku. Pogotowie ma dobre wyniki finansowe, ma certyfikat ISO i Komisja wydała 
opinię aby tego połączenia nie było. Nie ma celu łączyć czegoś co dobrze prosperuje. Komisja 
zwracała się aby w newralgicznych punktach wstawić oznakowania, jezioro, plaża, itd. W tym 
roku nie ma tablic które były wcześniej zakupione. Również zwróciliśmy się do Pana 
Burmistrza o wydanie opinie przez Radcę prawnego co do  uchylenia uchwały. Dlaczego tak 
się dzieje że miesiąc temu uchwaliliśmy a teraz musimy uchlać. Jeżeli Radca Prawny to 
oglądał to powinien się ustosunkować do tego. I jeszcze jeden wniosek nie powinniśmy 
głosować inwestycji pakietami bo przez te pakiety to wychodzą różne historie. Jeżeli dotyczy 
uchwały i braku na nią środków to wykorzystać miejscowe talenty , ludzi którzy coś potrafią i 
niech będzie takie hasło „pokaż co potrafisz”. A jeżeli są pieniądze to będzie Kupała z 
prawdziwego zdarzenia. 
Przewodnicząca Rady, czy były wnioski do Burmistrza. 
Pan Burmistrz odpowiedział iż chodziło o oznakowanie miejsc  różnych na terenie miasta 
Chodecz – jak plaż, kąpielisko, zabytki kultury i tak dalej. Postaramy się odnowić stare znaki , 
część ich zostało zdjętych, potrzeba jest na te oznakowania około 2 tys. zł. Jest to Gmina 
turystyczna i takie oznakowanie musi być.  
Radny Pan  Szałański Jerzy  
Radny Feliniak Wiesław  
Przewodniczący Komiaji Oświaty Kultury i Sportu Pani Wilińska Grażyna , Komisja ta 
spotykała się trzy razy , wówczas w dniu 5 kwietnia br. odbyło się wspólne posiedzenie na 
którym były omawiane zagadnienia związane z inwestycjami , które miały tutaj zapaść. 
Miedzy innymi Pan Burmistrz wtedy poinformował nas, że została  nam przyznana kwota z 
Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie ,  2 mln. zł.   
Z czego , koszty niekwalifikowane  to kwota 444 tys. Zł. Plus drogi. Wówczas przyjęliśmy dwa 
wnioski – pierwszy, że  Pan Burmistrz pojedzie do Warszawy i dowie się więcej na ten temat, 
ponieważ w tym czasie mieliśmy za mało wiadomości, jakie są warunki porozumienia, jak to 
wszystko ma wyglądać , oraz Pani Skarbnik przygotuje taką prognozę finansową jak będzie 
wyglądała sprawa spłat tych kredytów. Wiedzieliśmy że w tym roku możemy dostać 240 tys. 
Nie wykładając własnych środków, a dopiero w roku 2013 będziemy wykładać swoje 
pieniądze. W tamtym dniu mówiono, że będziemy musieli wyłożyć swoje pieniądze. Na 
następnym posiedzeniu Komisja Kultury była za wnioskiem i wszyscy zagłosowaliśmy za tym 
wnioskiem, żeby jak najbardziej ten obiekt remontować żeby w budżecie w roku przyszłym 
znalazły się pieniążki na modernizacje klubu przy ulicy Ogrodowej, oraz był taki wniosek aby 
Pan Burmistrz podjął działania zmierzające do realizacji projektu czyli klubu.  Tak jak już 
radna Kwiatkowska powiedziała wydaliśmy już 40 tys. zł. Na projekt modernizacji tego klubu, 
czyli jesteśmy mało konsekwentni, ponieważ wydaliśmy 30 tys. zł. Na projekt boiska które 



też nie powstało, czyli właściwie część pieniędzy marnujemy i to jest takie mało 
konsekwentne i wynika z tego że coś z nami jest nie tak. Poza tym Komisja miała wczoraj 
posiedzenie na którym  zapoznała się z projektem arkusza organizacji szkół na rok szkolny 
2012/2013. Komisja go pozytywnie zaopiniowała pod warunkiem zmian jakie zaproponował 
Pan Sekretarz Miasta i Gminy, Komisja wnioskowała do Pana Burmistrza o zwiększenie 
środków budżetowych na energię elektryczna i opał dla szkół, czyli zapewnienie ciągłości 
finansowej , gdyż na tę chwilę szkoła na tych paragrafach z których płaci za energię i opał już 
nie ma pieniędzy.  
Burmistrz Chodcza, wszyscy my to rozumiemy, a głosujemy inaczej, dziękuję. 
Radna Kwiatkowska na jednym z posiedzeń Komisji na początku roku budżetowego Pan 
Burmistrz oświadcza, że na oświatę pieniędzy nie braknie, że nie będzie problemu z 
finansowaniem oświaty. 
Ad. 4. Uchwała w sprawie ceny za bonifikatę. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , proszę aby przedmiotowy temat omówił Pan Bontal Jerzy. 
Bontal Jerzy, ta sprawa jest już długo rozważana, można powiedzieć że kończymy uchwały w 
tym zakresie to co już kadencja wcześniej podjęła, że ci wszyscy co złożyli podania do roku 
2010 będą objęci bonifikatą 90%. Jeśli chodzi o lokal przy ulicy Al. Zwycięstwa, będzie wyrok 
w Sądzie Apelacyjnym w Gdańsku w dniu 25 maja br. Dotyczy mieszkań za Ośrodkiem 
Zdrowia  Państwa Al.-Hosam. Tj. Pani Elżbiety Nowakowskiej i Pani Stempczyńskiej. Wycena 
jest, wszystko jest sporządzone i potrzebna jest uchwała, aby sprzedać te mieszkania 
zainteresowanym. 
Radny Stempczyński Jerzy- opinia pozytywna w tym zakresie Komisji Obywatelskiej i Ochrony 
środowiska. 
Przewodnicząca Rady, dziękuje i otwieram dyskusję co do tego tematu. Nie widzę chętnych 
do dyskusji, zamykam i przechodzimy do odczytania projektu uchwały, proszę Pani 
Wiceprzewodnicząca Pani Grażyna Wilińska. Po odczytaniu uchwały Przewodnicząca Rady 
poddała uchwałę pod głosowanie. Za – 14, przeciw-0, wstrzymujące - 0. Stwierdziła, uchwała 
Nr XVIII/94/2012 została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami za. 
Ad. 5. Uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy. 
Przewodnicząca Rady, proszę o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie 
Kierownika Pomocy Społecznej Pani Ireny Grabowskiej. 
Kierownik M-GOPS. Powiedziała iż przedłożony dokument radnym jest dokumentem nowym 
wcześniej nie były prowadzone takie działania i ten dokument zastąpił bilans potrzeb. Ocena 
zasobów jak Państwo mieli okazje zapoznać się jest obszernym dokumentem blisko 50 stron. 
Zawiera pola w którym zagadnienia są puste. Jeśli chodzi o ocenę zasobów pomocy 
społecznej służy do opracowania budżetu i w materiale tym jest zawarta ocena problemów 
jakie występują na naszym terenie. Tak wiec ocena zasobów pomocy społecznej dotyczy opis 
sytuacji demograficzny, osób które korzystają z pomocy , jakie Ośrodek czyni zadania 
pomocowe. Dotyczy zakresu zabezpieczenia pracowników w różnym kierunku. Cała ta ocena 
zamyka się wnioskami. Najważniejszy problem w naszej gminie to usługi opiekuńcze. Te 
usługi są opłacalne dla nas bo można zaoszczędzić. Brak mieszkań socjalnych występuje na 
naszym terenie, co niekorzystnie wpływa na jakość usług. Kolejna rzeczą to zabezpieczenie 
kadrowe jest wystarczające i wynika z funduszu jaki otrzymujemy. Jeśli chodzi o 
finansowanie zadań z budżetu Państwa to nie ma problemów żadnych ponieważ realizacja 
jest dostosowana do potrzeb. Jest to dofinansowanie adekwatne do potrzeb. To jest tak duży 
materiał, że trudno go opisywać. Jest opinia  pozytywna Pani Mecenas w sprawie podjęcia 
tej uchwały.  



Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony środowiska jest pozytywna co do 
materiałów przedłożonych przez Panią Kierownik. Wyczerpujące i pełne materiały.  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusje , nie podniesiono dyskusji w tym temacie, 
Przewodniczą zamyka dyskusje i prosi o odczytanie projektu uchwały przez Panią 
Wiceprzewodniczącą Panią Wilińską Grażynę. Projekt uchwały został odczytany. 
Przewodnicząca Rady poddaje projekt pod głosowanie przez radnych. W obecnej chwili 
obecnych radnych jest 13, podejmowane uchwały są prawomocne. Za – 12, przeciw-0, 
wsdtrzymał-1. Uchwała Nr XVIII/95/2012 została podjęta. 
 
Ad. 6. Uchwała zmieniając uchwałę w sprawie inkasa. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż następuje zmiana poprzedniej uchwały w 
sprawie inkasentów ponieważ dotyczy wprowadzenia inkasentów z imienia i nazwiska do 
uchwały. Poprzednia uchwała tego nie wymagała. Ta uchwała wymaga zapisu jak wcześnie 
powiedziałam, oraz wybrany został nowy sołtys w sołectwie Mstowo i został Pan Janusz 
Walczak.  Zastąpił on sołtysa Pana Tadeusza Nowickiego. Na poprzednim posiedzeniu był 
obecny, ale moje przeoczenie nie przedstawiłam, ale uczynię to na najbliższej sesji jak tylko 
będzie obecny. Proszę o opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Powietrzyński przedstawił opinię, jest pozytywna i jest to sprawa proceduralna.  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusje w przedmiotowej sprawie, nikt z obecnych nie 
podniósł dyskusji. Przewodnicząca zamyka dyskusję i prosi Panią Wiceprzewodniczącą o 
odczytanie projektu uchwały. 
Pani Wilińska Grażyna odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca Rady poddaje uchwałę 
pod głosowanie,  obecnie na  sali jest obecnych 14 radnych , za – 14 radnych, przeciw -0, 
wstrzymująchc-0. Uchwała Nr XVIII/96/2012 została podjęta. 
  
Ad. 7. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad  
        zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i  
       Gminy Chodecz na 2012r.” 
 
 Przewodnicząca Rady, poprosiła Pana Roberta Drzewieckiego o przedłożenie informacji. 
Pan Robert Drzewiecki powiedział, iż nasza uchwała podjęta wcześniej spotkała się z 
nieprzychylną oceną  Wojewody. Zasugerowano nam jej uchylenie. 
Treść projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
Radna Kwiatkowska wskazała, iż jej zdanie przedmiotowy program powinien pozostać, my 
nie mieliśmy zastrzeżeń co do tego programu, jeśli nie było środków to trudno. Ale sam 
program został sporządzony właściwie. Będzie działał jak będzie, a będzie w tej Gminie 
istniał. Może te 2 tys. to są śmieszne środki, ale nie mamy więcej, ale program jest dobry.  
 
Burmistrz , wskazał te trzy uchwały padły i nie mamy środków na przekazanie do realizacji 
programu. 
Przewodnicząca Rady wskazała iż te trzy uchwały padły , w związku z tym i ten program nie 
ma środków w kwocie 2 tys. zł. 
Pani Wilińska Grażyna, skoro na poprzedniej sesji zagłosowaliśmy i środków nie było, a 
uchwała przeszła to i teraz można zagłosować. 
Radny Jerzy Stempczyński , art. 20 ust. 3 daje Burmistrzowi o zwołanie sesji w ciągu 7 dni, 
Pan Burmistrz może zwołać sesję i wówczas podjąć decyzję w potrzebnych sprawach. 



Przewodnicząca Rady ma Pan Burmistrz taka możliwość i będzie można zwołać sesję . 
Burmistrz Chodcza przekazał iż wyjeżdża do Hiszpanii i w ostatnim tygodniu maja będzie 
nieobecny w Urzędzie. Wracam w dniu 28 maja 2012 roku. 
Przewodnicząca Rady przekazała iż jest opinia prawna Radcy Prawnego , uchylamy tą 
uchwałę i to nic nie zmieni. Nadzór Wojewody uchyla te uchwały we wszystkich jednostkach. 
Mamy poczekać na wzór właściwej uchwały i wówczas będą właściwe podjęte. 
 Dyskusje zamknięto. Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady o 
odczytanie projektu uchwały. Po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za – 
głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało – 3 radnych. Przewodnicząca stwierdziła iż 
uchwała Nr XVIII/97/2012 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
8. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z   
      Organizacjami Pozarządowymi za 2011r. 
Przewodnicząca Rady  poprosiła Panią Halinę Makowiecka o przedłożenie przedmiotowego 
tematu.  
Pani Halina Makowiecka przedłożyła sprawozdanie  z realizacji Rocznego Programu 
Współpracy Miasta i Gminy Chodecz z  Organizacjami Pozarządowymi za 2011r. Treść 
sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Opinia Komisji Obywatelskiej – pozytywna , przedstawił Przewodniczący Pan Jerzy 
Stempczyński. 
W dyskusji nikt z radnych głosu nie zabrał. 
Rada Miejska w Chodczu przedmiotowe sprawozdanie przyjęła do akceptującej wiadomości, 
uwag nie miała. 
 
9. Interpelacje i zapytania  radnych. 
  
Radny Jerzy Szałański, ponieważ powstał niezrozumiany błąd w tym materiałach  porządku 
obrad  pkt. 6 . Chodzi o poprawkę tego punktu, nie dzisiaj ponieważ nie można tego zmienić, 
tylko zwołać sesje i w trybie właściwym zgodnie z przepisami i poprawić zaistniałą sytuacje 
tego pkt. 6 . Ja też tego nie zrozumiałem , a gdyby było to wytłumaczone właściwe też , że 
uchwała taka, punkt 6 tej uchwały wyłączamy to też inaczej odbyło by się głosowanie. Ten 
pkt. 6 to był liczony jako inwestycje. Dzisiaj nie może być ten błąd naprawiony. Są 
dokumenty w toku i należy ten błąd naprawić. 
 
Burmistrz Chodcza, chcieliśmy aby głosowanie nad inwestycjami odbyło się oddzielnie nad 
każdą , ale Pani Mecenas wskazała że głosowanie musi być blokowe nad całością. Inaczej 
uchwała byłaby nieważna.  To nie jest tak , że ja nie chce tego tematu. Można zorganizować 
obrady sesji i wówczas załatwimy wszystkie potrzebne  sprawy. 
Przewodnicząca Rady odczytała art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa , ja się dziwie dlaczego ta droga jest potrzebna dla tych kilku 
gospodarstw, a co ja mam powiedzieć tym 140 rodzinom , że nie otrzymają placu zabaw. Pan 
uważa, że Pana sprawa jest ważna dla czterech rodzin. A moja dla 140 rodzin jest nieważna. 
Pan widzi tylko swoją drogę. 
 
Radny Szałański Jerzy, Pani radna ma Pani wolna rękę i niech pani ją podnosi, co się Pani do 
mnie przyczepia.  Tylko Chodeczek jest Pani w głowie. Takie  PGR-y to były robione 100 lat 



temu. Gdyby do Chodeczka było dofinansowanie 80 % to podniósłbym obie ręce. To przecież 
nie jest moja droga tylko dla społeczeństwa Strzygi-Strzyżki. 
Przewodnicząca Rady, proszę nie ubliżać sobie słownie. 
 
Stempczyński Jerzy , to nie tak  wyszło jak miało być, ale czy Pan Burmistrz i Pani Skarbnik 
jesteście pewnie że te wszystkie inwestycje mogły się zmieścić w tych możliwościach 
finansowych. Czy wierzycie w to. 
 
Burmistrz Chodcza  do 30 maja musi być podjęta uchwała, przegłosować co ma być 
przegłosowane, a co nie to nie głosować. To jest wasza wola co chcecie głosować.  
Na interpelacje odpowiem pisemnie każdemu zainteresowanemu. 
 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż przyszedł do Rady wniosek Pani Jolanty 
Sikorskiej w sprawie uchylenia paragrafu 2 w uchwale Nr XXII/114/09 Rady Miejskiej w 
Chodczu z dnia 9.01.2009r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych na terenie miasta i gminy Chodecz. W tej kwestii zaciągnęłam języka 
prawnego u naszej Pani Mecenas. Są trzy możliwości załatwienia tej sprawy. My mamy  
możliwość  udzielenia odpowiedzi w ciągu trzydziestu dni negatywną. Wówczas ta Pani  
wnosi skargę do Sądu. Jeżeli organ nie udzieli odpowiedzi  w ciągu 60 dni również wniesie 
sprawę do Sądu. Decyzję pozostawiam Radzie. Wniosek wpłynął w dniu 7 maja 2012r. Proszę 
o rozważenie tej kwestii na poszczególnych Komisjach Rady Miejskiej. 
Przewodnicząca Rady oczytała pismo mieszkańców ul. Jesionowej o doprowadzenie do 
przejezdności tej ulicy  w Chodczu, podanie to zostanie przekazane  na posiedzenia Komisji. 
 
Pan Burmistrz Chodcza przekazał iż dnia 31 maja 2012 roku zostanie wywieszona lista z 
nazwiskami osób którym umorzono podatek powyżej 500 zł. zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych. 
 
Pani Kierownik MGOPS zaprosiła zebranych na Piknik w miejscowości Zalesia, przewidujemy 
zabawy rodzinne, loteria, gry zabawy, w tą sobotę od godziny 11,oodo 16,oo. 
 
Pani Barbara Krawiecka ,zabieram głos w sprawie kultury, czekamy na ten obiekt , jego 
modernizację, a tu się tak wszystko przeciąga w czasie. Za chwile będzie za późno i nie 
otrzymamy kredytu. Nie wiem jak wygląda ze strony prawnej. Jest to temat tak drażliwy, ale 
jakże potrzebny jest ten obiekt. Komisje się wypowiedziały. Teraz niech się wypowie Rada, 
zważywszy, że Pan Burmistrz załatwił ten kredyt. Trzeba ludzi ściągnąć do Chodcza i trochę 
pokazać ten dom kultury  łącznie z Wolą Adamową i mam nadzieje, że Rada zagłosuje 
pozytywnie. 
 
Pan Janicki Józef przedstawiciel Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej wskazał na 
odnowienie napisu na Pomniku Kościuszki na skwerze, można odnowić sposobem 
gospodarczym i nie będzie aż tak trudno ze środkami. Wskazał również na zadbanie grobów 
nieznanych żołnierzy na cmentarzu parafialnym. 
 



Przewodnicząca Rady przekazała iż zwróciła się pismem do Pana Burmistrza o udostępnienie 
protokołu z posiedzenia Zarządu OSP w Chodczu. Na którym to posiedzeniu obrażono 
radnych, nazwano idiotami, w związku z tym poprosiłam Pana Burmistrza o protokół z tym 
zapisem. 
 
Ad. 11. Zakończenie obrad sesji- Przewodnicząca Rady, po wyczerpaniu porządku 
prowadzonych obrad  sesji powiedziała „zamykam obrady dzisiejszej sesji”. 
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